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З А П И С Н И К 
  са 46.  сједнице Представничког дома  

 Парламентарне скупштине  Босне и Херцеговине,  
одржане 18. фебруара  2009. године 

 
 
 Сједница је почела у 10.05 часова. Присуствовало је 36  посланика. Оправдано су одсуствовали: 
Шемсудин Мехмедовић, Златко Лагумџија, Нико Лозанчић, Винко Зорић, Јован Тодоровић и Садик 
Ахметовић. 
 Из Савјета министара БиХ сједници су присуствовали министри: Тарик Садовић, Средоје Новић 
и Сафет Халиловић, те замјеник министра Вилим Приморац. Присуствовао је и Миленко Шего, 
генерални ревизор, због разматрања извјештаја о ревизији.  
 
 Из међународних организација сједницу су пратили представници:  ОХР-а, ОЕБС-а, ЕУПМ-а,     
Амбасаде Велике Британије, као и невладине организације Центри цивилних иницијатива. 
 
 У оквиру претходних питања, предсједавајући Дома Бериз Белкић упознао је посланике да је, у 
име Колегијума, од Савјета министара БиХ затражио достављање потребних материјала поводом 
иницијативе Славка Јовичића и Садика Бахтића (усвојена на 45. сједници), као и материјала за питања 
која су на прошлој сједници покренули посланици Денис Бећировић и Златко Лагумџија, те  Заједничка 
комисија за европске интеграције. Додао је да ће ова питања бити уврштена у дневни ред када 
материјали буду достављени.  
 
 Предсједавајући је такође упознао посланике да је Савјет министара доставио Извјештај о 
раду у 2008. години, који  је упућен комисијама ради разматрања и достављања мишљења, те да 
ће, у складу са Пословником, Извјештај бити разматран на сједници Дома у року од 30 дана. 
 Такође, предсједавајући је упознао посланике да је Колегијум предузео потребне 
активности у вези с разматрањем Амандмана I на Устав Босне и Херцеговине, који је у 
парламентарну процедуру достављен 16. фебруара и утврдио ходограм разматрања и усвајања 
Амандмана.  
 Након претходних питања, предсједавајући је образложио измјене и допуне у позиву 
предложеног дневног реда. Рекао је да је скинут Извјештај Радио-телевизије Босне и 
Херцеговине о раду и пословању за 2007. годину и Извјештај о финансијском пословању РТВ 
Босне и Херцеговине за 2007. годину, јер надлежне комисије нису доставиле мишљења, како је 
предвиђено Пословником, те да су позване да извјештаје поново размотре  и доставе мишљења, 
након чега ће извјештаји бити уврштени у дневни ред сједнице Дома.  
 У дневни ред уврштени су материјали за које су испуњени пословнички услови, а то су: 
 

• Предлог закона о заштити домаће производње унутар Споразума ЦЕФТА (Закон број: 01-
02-7-25-1/08. од 24. 04. 2008.године – предлагач: посланик Јерко Иванковић Лијановић) – 
ради изјашњавања у другом читању; 
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• Извјештај о реализацији Акционог плана за спровођење програма мјера у оквиру 
Споразума ЦЕФТА, са Анализом спољнотрговинске размјене БиХ за 2008. годину; 

• Именовање предсједника, замјеника и чланова Независног одбора и Одбора за жалбе 
грађана, као независних тијела полицијске структуре Босне и Херцеговине (предлог Ад 
хок заједничке комисије за спровођење процедуре именовања Независног одбора и 
Одбора за жалбе грађана). 

 
У расправи о предлогу дневног реда Денис Бећировић предложио је да се у дневни ред 

уврсти тачка под називом – „Разматрање континуираних напада на новинаре и новинарску 
професију, с посебним освртом на угрожавање независног медијског извјештавања у БиХ“. 

Мартин Рагуж предложио је да се у дневни ред сједнице уврсти „Информација о 
поплавама у Поповом пољу, на ријеци Крупи и подручју Хутовог блата, односно на простору 
општина Равно, Требиње и Чапљина.  За сједницу је припремио одговарајући материјал, који је 
достављен посланицима.  
 У вези са предлогом Мартина Рагужа, Милорад Живковић је, уз остало, рекао да је нова 
тачка дневног реда предложена у складу са Пословником, да је достављен и материјал, али да се 
из материјала види да су информације прикупљене само од институција Федерације БиХ, а да 
недостају информације од Владе РС-а и  релевантних институција РС-а. Због тога је предложио 
да се овај материјал упути на разматрање Заједничкој комисији за економске реформе и развој, да 
прикупи и остале информације и Дому достави мишљење, након чега би ова тачка  била 
уврштена у дневни ред.  
 Славко Јовичић дискутовао је у вези са предлогом Дениса Бећировића. Рекао је да он није 
против да се расправља о нападима на медије, али да је пторебно имати цјеловиту информацију. 
Не смијемо се мијешати у уређивачку политику, али медији су заиста невјероватни. ''Не постоји 
начин, не постоји злоупотреба коју не користе како би овако компликовану ситуацију још више 
усложили'', рекао је Славко Јовичић, износећи одређене примјере када су нетачно и тенденциозно 
извјештавали медији. 
 У оквиру расправе о предлогу дневног реда учествовали су и: Хусеин Нанић, Азра 
Хаџиахметовић и Јозо Крижановић.  
 Хусеин Нанић рекао је да је на клупу добио материјал под називом „Оперативни програм 
БиХ за пољопривреду, исхрану и рурални развој 2008 – 2011.“, али да из приложеног не може 
сазнати чији је ово документ и шта с њим треба да се ради. Апеловао је да се, кад се достављају 
материјали, назначи од кога су и за шта треба да послуже, да би посланици знали како да се 
односе према тим материјалима.  
 Азра Хаџиахметовић подржала је предлог посланика Бећировића, имајући у виду и 
предложене закључке које је изнио приликом предлагања тачке. 
 Јозо Крижановић подржао је предлог Мартина Рагужа, рекавши да није толико битно што 
сада немамо информације релевантних органа РС-а, већ је много битније да су учињене велике 
штете и да имамо проблем који треба рјешавати.  

 Послије расправе поводом предлога дневног реда Клуб СНСД-а затражио је паузу. 
 Након паузе Драго Калабић је обавијестио да су током паузе обављене консултације  и да 

је постигнут одговарајући договор у вези с тачком дненвог реда коју је предложио Мартин Рагуж.  
 Денис Бећировић рекао је да му је прихватљив предлог Азре Хаџихаметовић, те да 
пристаје да се предлог његове тачке преформулише тако да гласи: „Разматрање закључака у вези 
са континуираним нападима на новинаре, новинарску професију, с посебним освртом на 
угрожавање независног медијског извјештавања у БиХ“. 
 Предсједавајући је затим дао на гласање предлоге за нове тачке дневног реда.  
 За предлог Дениса Бећировића гласала су 24 посланика (из Федерације БиХ 20, из Републике  
Српске четири), уздржало се шест посланика. 
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 Предсједавајући је констатовао да предлог није добио ентитетску већину и да ће накнадно 
услиједити усаглашавање.  
 Предлог Мартина Рагужа усвојен је са 28 гласова ''за'' (из Федерације БиХ 18, Републике Српске 
10), уздржао се један посланик.  
 Предсједавајући Белкић констатовао је да је усвојен предлог Мартина Рагужа и да ће бити  
уврштен у дневни ред као 19. тачка.  
 
 
 
 Затим је предсједавајући Белкић констатовао да је за 46. сједницу Дома усвојен сљедећи 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д 
1. Усвајање Записника са 45. сједнице Представничког дома; 
2. Посланичка питања и одговори; 
3. Предлог закона о допуни Закона о царинској тарифи БиХ (друго читање); 
4. Изјашњавање  у другом читању о Предлогу закона о заштити домаће производње у оквиру 

Споразума ЦЕФТА (Закон број: 01-02-7-25-1/08 од 24. 04. 2008. године – предлагач: 
посланик Јерко Иванковић Лијановић); 

5. Предлог закона о допуни Закона о службеном гласилу БиХ, предлагач: посланик Адем 
Хускић (друго читање); 

6. Предлог закона о јавним набавкама БиХ (прво читање); 
7. Предлог закона о превозу опасних материја (прво читање); 
8. Предлог закона о поштама БиХ (прво читање); 
9. Предлог закона о оружју са Мишљењем Заједничке комисије за одбрану и безбједност 

БиХ; 
10. Предлог закона о граничној контроли са Мишљењем Заједничке комисије за одбрану и 

безбједност БиХ; 
11. Извјештај Комисије Колегијума о настојању да се постигне сагласност о Предлогу закона 

о унутрашњој и поморској пловидби (закон у првом читању); 
12. Извјештај Комисије Колегијума о настојању да се постигне сагласност о Предлогу закона 

о спречавању нереда на спортским такмичењима (закон у првом читању); 
13. Извјештај Комисије Колегијума о настојању да се постигне сагласност о Предлогу закона 

о Гаранцијском фонду (закон у првом читању); 
14. Извјештај Комисије Колегија о настојању за постизање сагласности о Предлогу закључка 

Заједничке комисије за европске интеграције поводом расправе о Информацији 
предсједавајућег Савјета министара БиХ о именовању директора Дирекције за европске 
интеграције БиХ; 

15. Финансијски извјештај Канцеларије за ревизију институција БиХ на дан 31.12.2006. и 
31.12.2007. године са Мишљењем овлашћеног ревизора; 

16. Извјештај Канцеларије за ревизију институција БиХ о извршеној ревизији Извјештаја о 
извршењу Буџета институција Босне и Херцеговине за 2007. годину; 

17. Извјештај о реализацији Акционог плана за спровођења програма мјера у оквиру 
Споразума ЦЕФТА, с Анализом спољнотрговинске размјене БиХ за 2008. годину; 

18. Именовање предсједника, замјеника и чланова Независног одбора и Одбора за жалбе 
грађана као независних тијела полицијске структуре БиХ (предлог Ад хок заједничке 
комисије за спровођење процедуре именовања Независног одбора и Одбора за жалбе 
грађана); 

19. Информација о поплавама у Поповом пољу, на ријеци Крупи и подручју Хутовог блата са 
предлогом закључака; 

20. Давање сагласности за ратификацију: 
a) Споразума између Босне и Херцеговине и Швајцарске о реадмисији лица која бораве без  

дозволе; 
б)   Споразума између Босне и Херцеговине и Швајцарске о олакшицама при издавању виза; 
ц)   Споразума о зајму између Босне и Херцеговине и Европске банке за обнову и развој –  
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    „Пројекат Коридор V ц“; 
д) Споразума између Савјета министара БиХ, који представља Министарство финансија и трезора  
     БиХ,  и Владе Републике Аустрије, коју представља савезни министар финансија, о  
     финансијској сарадњи; 
е) Споразума о заштити тајних података између Савјета министара БиХ и Владе Словачке  
     Републике; 
ф) Споразума између Савјета министара БиХ и Владе Црне Горе о сарадњи у области културе; 
г)  Споразума између Савјета министара БиХ и Владе Црне Горе о враћању и прихватању лица  
     чији је улазак или боравак незаконит и Протокола између Министарства безбједности БиХ и  
     Министарства унутрашњих послова и јавне управе Црне Горе о спровођењу Споразума између  
     Савјета министара БиХ и Владе Црне Горе о враћању и прихватању лица чији је улазак или  
     боравак незаконит;  
х) Меморандума о разумијевању између Босне и Херцеговине и Европске заједнице о  
     придруживању Босне и Херцеговине Седмом оквирном програму Европске заједнице за  
     истраживање, технолошки развој и огледне активности; 
и) Оквирне конвенције Свјетске здравствене организације о контроли дувана. 

 
 
Ад. – 1. Усвајање Записника са 45. сједнице Представничког дома 
 

Предсједавајући Дома Бериз Белкић изнио је примједбу на Заисник – да је у оквиру 9. тачке 
погрешно наведено да је усвојен Предлог закона о Гаранцијском фонду у првом читању, што је нетачно, 
јер Предлог закона није добио ентитетску већину па слиједи усаглашавање.  
 Уз ову примједбу, Записник са 45. сједнице усвојен је једногласно – са 34 гласа (Федерација БиХ 
22, Република Српска 12).  
 
Ад. – 2.  Посланичка питања и одговори 
 
 Предсједавајући Бериз Белкић констатовао је да су одговоре на питања до ове сједнице добили 
посланици: 

- Денис Бећировић –  на питање постављено на 34 сједници; 
- Мирко Ококлић –  на питање постављено на 39. сједници; 
- Рифат Долић – на питања постављена на 40.  и 41.сједници; 
- Мехмед Суљкановић – на питање постављено на 42. сједници; 
- Шемсудин Мехмедовић – на два питања постављена на 42. сједници; 
- Јозо Крижановић добио је информацију о обезбјеђивању бољих техничких услова рада 

на сједницама Дома – поводом питања постављеног на 39. сједници; 
- Денис Бећировић је од Колегијума Дома добио одговор на питање постављено на 44. 

сједници – везано за реализацију закључака Дома; 
- Азра Алајбеговић добила је одговор од Колегијума Дома на питање постављено на 45. 

сједници. 
 

Одговоре на питања коментарисали су Рифат Долић и Велимир Јукић. Мехмед Суљкановић 
рекао је да је од предсједавајућег сазнао да је добио одгвор који је тек сад погледао, па да стога задржава 
право да овај одговор коментарише на наредној сједници. 

Бранко Докић је, у оквиру коментара на одговоре, изразио протест што не добија одговоре на 
питања која је постављао, а има их више, те указао на неодговорност министра Алкалаја и Савјета 
министара јер нису одговорили на питање у вези с проблемом који је створен око виза за грађане Руске 
Федерације. Додао је да је протекло више од мјесец дана, а питање је било веома актуелно, те да је то 
једна врста дипломатског скандала.  
 Предсједавајући Белкић изразио је жаљење што сједници не присуствује нико из Министарства 
иностраних послова, те рекао да ће он упутити ургенцију за достављање одговора. 
 
 Постављена су нова посланичка питања како слиједи: 
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Садик Бахтић:  
  „Имам једно посланичко питање за Савјет министара и Генерални секретаријат Савјета 
министара.  
 Ко је и када основао Комисију за државну имовину: 

a) Коме Комисија за државну имовину одговара за свој рад? Који су задаци Комисије за 
државну имовину и на који начин Комисија подноси свој извјештај о раду? 

б) Зашто је Савјет министара БиХ прекршио Одлуку о именовању чланова Комисије 
доносећи закључак на 6. тематској сједници, одржаној 13.11.2008, којим Савјет министара 
задужује Комисију да припреми и достави нацрт закона о сљедећим принципима: 

– да у власништву државе буде непокретна имовина потребна за рад државних 
институција, укључујући перспективну непокретну и покретну војну имовину, 

– да остала имовина као и неперспективна војна имовина буде у власништву 
ентитета, односно кантона и општина, у складу са потребама ентитета, кантона и 
општинских институција. 

ц) Зашто Комисија није кренула с пописом цјелокупне државне имовине јер им је то 
основни задатак по Одлуци о оснивању комисије ('Службени гласник БиХ', број: 10/05), 
прописан у члану 1. и  члану 2. под ц)?  
д) Зашто предсједавајући Комисије, господин Кутлеша, злоупотребљава свој положај и 
доноси одлуке без кворума комисије, врло битно, без кворума комисије по којој задужује 
Џевада Делића да припреми образац и критеријуме за попис државне имовине, када 
господин Делић није ни легитимни члан те комисије, јер је у међувремену из Федералне 
управе за геодетске и имовинскоправне послове, одакле је именован у комисију, прешао и 
запослен је у Генералном секретаријату као подређени господину Кутлеши?“ 

  
Халид Гењац:  

„Ја имам једно питање за предсједника Уставног суда РС-а. Зашто Уставни суд РС, који би 
требало да штити Устав РС, спроводи антиуставну праксу, односно зашто Уставни суд ради по 
Пословнику који има антиуставне одредбе? Кад ће Уставни суд ускладити свој пословник са 
Уставом РС-а и шта ће бити са одлукама које су на овом суду донесене по антиуставној 
процедури?“ 
  
Саво Ерић:  
 „Да ли и у којој мјери Савјет министара намјерава предузети мјере помоћи бх. привреди с 
циљем ублажавања рецесије и кризе која захвата цијели свијет?  

a) Да ли се размишља о смањењу пореских стопа? 
б) Какав је прилив ПДВ-а у јануару и фебруару ове године у поређењу са јануаром и 
фебруаром 2008. године?“ 

 
Хусеин Нанић:  
 ''Влада Унско-санског кантона је уз исказану заинтересованост општина из Унско-санског 
кантона прије неколико година покренула иницијативу за гасификацију тог кантона. С обзиром 
на актуелну енергетску ситуацију са снабдијевањем наше земље гасом и исказану спремност 
владе и општина, постављам питање министру и менаџменту БХ гаса ДОО Сарајево – Да ли сте 
добили званичан захтјев, иницијативу за покретање Пројекта гасификације, шта сте до сада 
предузели и шта ћете предузети да се наведена иницијатива актуелизира и покрене процедура и 
њена реализација?  
 Друго питање, такође министарству, Федералном министарству енергије, рударства и 
индустрије и директору Федералне агенције за приватизацију.  
 Постављам питање, дакле министру и директору Федералне агенције за приватизацију – 
Да ли се прати реализација преузетих обавеза по Уговору о докапитализацији „Енергопетрола“ и 
шта су влада и агенција предузеле и шта ће предузети да се уговор у потпуности испоштује?'' 
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Рифат Долић:  
 „Који су разлози што Савјет министара до данас није реализовао закључак овог дома од 
14.07.2008. године који је гласио – Задужује се Савјет министара БиХ да, у року од 30 дана, 
припреми и Представничком дому достави информацију о стању и статусу имовине државе, 
фирми и грађана БиХ у земљама насталим распадом бивше СФРЈ са планом активности на њеној 
заштити и преузимању од легалних власника? И осјећате ли се, као челни човјек Савјета 
министара, директно одговорним за штете које су у међувремену настале незаконитим узимањем 
имовине 'Агрокомерца' у Републици Хрватској вриједне пет милиона марака због непредузимања 
потребних радњи Савјета министара и институција БиХ на њеној заштити? 
   

Тражим од руководства и Секретаријата Дома да сва моја посланичка питања и 
иницијативе које се односе на захтјеве о заштити имовине 'Агрокомерца' у Републици Хрватској 
прослиједи државном правобраниоцу на оцјену. А ја стојим на располагању за све додатне 
информације и евентуално потребну документацију.“ 
 
Денис Бећировић:  
 „Ја имам два посланичка питања и бићу врло кратак. На 24. сједници Представничког 
дома предложио сам иницијативу која је усвојена и која је обавезала Савјет министара БиХ да 
достави текст Стратегије за борбу против корупције и криминала у БиХ. Подсјећам, Парламент је 
ту иницијативу усвојио 13. фебруара 2008. године. Ево, дакле, прошло је више од годину дана, 
обавезали смо Савјет министара да нам достави у року од три мјесеца ту иницијативу, а до овог 
тренутка није ништа урађено, односно није достављено ништа Представничком дому 
Парламентарне скупштине. А Стратегија за борбу против корупције и криминала која је важила 
за период 2006 – 2009. година је истекла.  
 Моје питање Савјету министара – Зашто не поштујете одлуку Парламента БиХ, односно 
Представничког дома? 
 Друго питање, на 41. сједници, одржаној 03. децембра 2008. године, предложио сам 
закључак који је такође усвојио Представнички дом, а односи се на обавезу достављања 
Акционог плана о спровођењу Споразума о стабилизацији и придруживању, како смо закључили 
најкасније у року од седам дана, након чега ће Представнички дом послије обављене расправе 
донијети свој програм рада у вези с овим питањем. 
 Поново питање за Савјет министара – Зашто нисте испоштовали овај закључак 
Представничког дома?“ 
 
Велимир Јукић:  

„Шта предузима министар иностраних послова БиХ господин Свен Алкалај да се, у складу 
са Уставом БиХ, балансира национална структура запослених и руководилаца у Министарству 
иностраних послова БиХ, укључујући и запослене у ДКП мрежи?“ 
 
Азра Алајбеговић: 

„Да ли ће и како користити сазнања која смо чули на дводневном семинару који је 
организовао ОЕБС о безбједносној политици у БиХ, а везано је за закључке овог дводневног 
семинара. Значи, да ли ће користити и како ће користити с обзиром на мој субјективни дојам да је 
на том семинару било неопростиво мало службеника Министарства безбједности?“ 
 
Ад. – 3. Предлог закона о допуни Закона о царинској тарифи БиХ (друго читање) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући Белкић подсјетио је на извјештај надлежне комисије, која 
је усвојила Предлог закона у другој комисијској фази са једним амандманом и одговарајућим закључком. 
 Момчило Новаковић је у  расправи рекао да је изненађен што је овај закон дошао сада на дневни 
ред, с обзиром да  је Дом на 45. сједници, приликом усвајања Предлога закона у другом читању, усвојио 
закључак којим је Министарство спољне трговине и економских односа задужено да сачини и до 
разматрања Предлога закона у другом читању достави листу производа према потребама и других 
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произвођача и прерађивача из области пољопривредне производње, металне и текстилне индустрије, 
који имају потребу за добијање олакшица. 
 Славко Јовичић, вршилац дужности предсједавајућег Комисије за спољну трговину и царине,  
образложио је Извјештај ове комисије. Након тога рекао је да је Министарство спољне трговине и 
економских односа доставило тражену листу, али да је Комисија није могла припремити за ову сједницу 
јер само за шећер постоји сагласност Управе за индиректно опорезивање, али је у Извјештају предложен 
закључак да се то уради што прије.  
 У расправи су даље учсетвовали: Момчило Новаковић, Славко Јовичић, Велимир Јукић, Салко 
Соколовић, Мирко Околић, Мехмед Суљкановић, Јерко Иванковић Лијановић, Јозо Крижановић, Селим 
Бешлагић и Хаџи Јован Митровић. У расправи је било предлога и за одгађање изјашњавања и за усвајање 
предложеног закона.  
 Мирко Околић предао је предлог закључка у писаној форми, који је приликом гласања 
модификован ради усклађивања са Пословником и гласи: 
 Одгађа се изјашњавање у другом читању о Предлогу закона о допуни Закона о царинској 
тарифи, уз овлашћење Колегијуму Дома  да одреди вријеме када ће се дати Дому на изјашњавање.  
 Овај закључак усвојен је са 18 гласова ''за'' (из Федерације БиХ 13, Републике Српске пет), девет 
''против'' и седам гласова ''уздржан''. 
 
Ад. – 4. Изјашњавање  у другом читању о Предлогу закона о заштити домаће производње у  
             оквиру Споразума ЦЕФТА (Закон број: 01-02-7-25-1/08 од 24. 04. 2008. године –  
             предлагач: посланик Јерко Иванковић Лијановић) 
            
 
 У уводним напоменама предсједавајући Белкић подсјетио је да је на 32. сједници Дома, 14. јула 
2008. године, одгођено изјашњавање о предлогу закона из ове тачке у другом читању, уз усвајање 
закључка, којим је, уз остало, задужен Савјет министара да до краја 2008. године припреме свеобухватну 
анализу ефеката примјене Споразума ЦЕФТА и Споразума о стабилизацији и придруживању на 
спољнотрговински биланс БиХ. Напоменуо је да је Јерко Иванковић Лијановић 17. фебруара 2009. 
године у процедуру доставио још један предлог закона о заштити домаће производње, са захтјевом да се 
разматра по хитном поступку, али да то није у складу са Пословником, јер се прво мора окончати 
процедура по закону који је први поднесен.  
 Такође, предсједавајући је напоменуо да је на 32. сједници завршена расправа о Предлогу закона.   
 Приликом гласања, Предлог закона о заштити домаће производње унутар Споразума 
ЦЕФТА усвојен је са 22 гласа ''за'' (из Федерације БиХ 17, Републике Српске пет), четири 
''против'' и седам гласова ''уздржан''.  
 
Ад. – 5. Предлог закона о допуни Закона о службеном гласилу БиХ, предлагач: посланик 
              Адем Хускић (друго читање) 
 
 Предсједавајући Белкић поднио је кратке уводне напомене. 
 Адем Хускић кратко је говорио у својству предлагача. 
 У расправи су учествовали Милорад Живковић и Велимир Јукић. 
 Приликом гласања, са 30 гласова ''за'' (из Федерације БиХ 18, Републике Српске 12) и 
једним гласом ''уздржан'', усвојен је Закон о допуни Закона о службеном гласилу БиХ у другом 
читању.  
 На предлог Милорада Живковића, са 31 гласом ''за'' (Федерација БиХ 19, Република 
Српска 12) два ''против'' и једним гласом ''уздржан'', усвојен је сљедећи закључак: 
 Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ задужује Савјет министара да у 
року од 15 дана обавијести Парламентарну скупштину БиХ о конкретним предузетим 
мјерама и активностима везано за рјешавање правног статуса Службеног листа Босне и 
Херцеговине. 
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Ад. – 6. Предлог закона о јавним набавкама БиХ (прво читање) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући је подсјетио на Мишљење надлежне Комисије за 
финансије и буџет и предлог закључка, којим је Комисија одредила да треба спровести јавну 
расправу. 
 Предсједавајући Комисије Садик Бахтић кратко је образложио Мишљење Комисије. 
 У расправи је учествовао Милорад Живковић. 
 Приликом гласања Дом је једногласно – са 34 гласа (из Федерације БиХ 22, Републике 
Српске 12) усвојио Предлог закона о јавним набавкама у првом читању, уз констатацију да ће 
Комисија за финансије и буџет спровести јавну расправу. 
 
Ад. – 7.  Предлог закона о превозу опасних материја (прво читање) 
 
 Кратке уводне напомене дао је предсједавајући Белкић. 
 У расправи су учествовали: Момчило Новаковић, Милорад Живковић, Бериз Белкић, 
Шефик Џаферовић, Бранко Докић (у име надлежне комисије), Адем Хускић, Садик Бахтић и 
Ремзија Кадрић. 
 Приликом гласања Предлог закона није добио ентитетску већину па слиједи усаглашавање 
у Колегијуму као комисији. За Предлог закона гласала су 24 посланика (из Федерације БиХ 22, 
Републике Српске два), девет је гласало против, уздржао се један посланик. 
 
Ад. – 8. Предлог закона о поштама БиХ (прво читање) 
 
 Послије уводних напомена предсједавајућег, у име надлежне комисије кратко је говорио 
Бранко Докић.  
 У расправи су учествовали: Садик Бахтић, Ремзија Кадрић и Милорад Живковић. 
 Предлог закона усвојен је једногласно, у првом читању  - са 34 гласа (из Федерације БиХ 
22, Републике Српске 12).  
 
Ад. – 9. Предлог закона о оружју са Мишљењем Заједничке комисије за одбрану и  
              безбједност БиХ 
 
 У уводним напоменама предсједавајући Белкић подсјетио је да је надлежна комисија 
трећи пут доставила негативно мишљење о принципима предложеног закона. 
 Министар безбједности Тарик Садовић поднио је Дому образложење Предлога закона и 
предложио да га Дом усвоји у првом читању, па да се у амандманској фази евентуално врше 
одређене поправке. 
 У расправи су учествовали: Халид Гењац, Милорад Живковић, Бериз Белкић, Драго 
Калабић, Бакир Изетбеговић и министар Тарик Садовић.  
 Са 23 гласа ''за'' (из Федерације БиХ 11, Републике Српске 12), десет ''против'' и једним 
гласом ''уздржан'', усвојено је Мишљење Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ. 
 Предсједавајући је констатовао да је усвајањем негативног мишљења одбијен Предлог 
закона о оружју. 
 
Ад. – 10. Придлог закона о граничној контроли са Мишљењем Заједничке комисије 
               за одбрану и безбједност БиХ 
 
 Предсједавајући Белкић подсјетио је да је пети пут негативно мишљење Заједничке 
комисије за одбрану и безбједност БиХ о Предлогу закона о граничној контроли. 
 Шефик Џаферовић је у расправи рекао да има сазнања да има спремности да се у 
амандманској фази прихвати оно што је усаглашено у Савјету министара, па је апеловао да се 
Предлог закона усвоји у првом читању.  
 У даљој расправи учествовали су: Драго Калабић, Јозо Крижановић, Селим Бешлагић и 
Адем Хускић. 



 9
 Приликом гласања, Мишљење Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ није 
добило ентитетску већину – ''за''  је гласало 19 посланика (из Федерације БиХ седам, Републике 
Српске 12), ''против'' 12, ''уздржан'' један посланик, па слиједи усаглашавање о Мишљењу у 
Колегијуму као комисији. 
 
Ад, – 11. Извјештај Комисије Колегијума о настојању да се постигне сагласност о 
                Предлогу закона о унутрашњој и поморској пловидби (закон у првом читању) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући је подсјетио да у Колегијуму као комисији није 
постигнута сагласност о Предлогу закона. 
 У другом кругу гласања за Предлог закона гласала су 22 посланика, против је гласало 11 – 
сви из Републике Српске, што је више од двије трећине из ентитета.  
 Предсједавајући је констатовао да је Предлог закона о унутрашњој и поморској пловидби 
одбијен у првом читању. 
 
 
Ад. – 12.  Извјештај Комисије Колегијума о настојању да се постигне сагласност 
                 о Предлогу закона о спречавању нереда на спортским такмичењима 

           (закон у првом читању) 
 
 Предсједавајући Белкић рекао је да није постигнута сагласност у Колегијуму као комисији 

о Предлогу закона из ове тачке.  
 У другом кругу гласања за су гласала 23 посланика, а против је гласало 11 из РС-а, што је 

више од двије трећине из ентитета.  
 Предсједавајући Белкић констатовао је да је у првом читању одбијен и Предлог закона о 

спречавању нереда на спортским такмичењима.  
 

Ад. – 13. Извјештај Комисије Колегијума о настојању да се постигне сагласност о Предлогу 
                закона о Гаранцијском фонду (закон у првом читању) 
 
 У Колегијуму као комисији није постигнута сагласност о Предлогу закона о Гаранцијском 
фонду. 
 У другом кругу гласања за Предлог закона гласала су 23 посланика, а против је гласало 11 
из РС-а, што је више од двије трећине из ентитета. 
 Предсједавајући је констатовао да је одбијен Предлог закона о Гаранцијском фонду у 
првом читању.  
 
 
Ад. – 14. Извјештај Комисије Колегијума о настојању да се постигне сагласност о Предлогу 
               закључка Заједничке комисије за европске интеграције поводом расправе 
               о Информацији предсједавајућег Савјета министара БиХ о именовању 
               директора Дирекције за европске интеграције БиХ 
 
 Након што у Колегијуму није постигнута сагласност, ни у другом кругу гласања није 
усвојен предложени закључак. За је гласао 21, против 13 посланика, при чему је из РС-а 11 
посланика било против. 
 
 
Ад. – 15. Финансијски извјештај Канцеларије за ревизију институција БиХ на дан 
                31.12.2006. и 31.12.2007. године са Мишљењем овлашћеног ревизора 
 
 У уводним напоменама предсједавајући Белкић подсјетио је да је надлежна Комисија за 
финансије и буџет прихватила Финансијски извјештај из ове тачке и да то предлаже и Дому. 
 У име Комисије кратко је говорио Садик Бахтић. 
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 Није било расправе.  
 Приликом гласања, са 29 гласова ''за'' (из Федерације БиХ 17, Републике Српске 12) и пет 
гласова ''уздржан'', усвојен је Финансијски извјештај Канцеларије за ревизију институција БиХ на 
дан 31.12.2006. и 31.12. 2007. године са Мишљењем овлашћеног ревизора и Извјештајем 
надлежне Комисије за финансије и буџет.  
 
Ад. – 16. Извјештај Канцеларије за ревизију институција БиХ о извршеној ревизији  
                Извјештаја о извршењу Буџета институција Босне и Херцеговине за 2007. годину 
 
 У уводним напоменама предсједавајући Белкић подсјетио је на Збирни извјештај Комисије 
за финансије и буџет о извјештајима о ревизији свих институција БиХ за 2007. годину, у којем је 
наведено да је и Извјештај о ревизији Извјештаја о извршењу Буџета добио „мишљење с 
резервом“. Такође је подсјетио на Извјештај надлежне Комисије за финансије и буџет и закључке 
садржане у Извјештају. 
 Није било расправе. 
 Приликом гласања, са 27 гласова ''за'' (из Федерације БиХ 18, Републике Српске девет) и 
седам гласова ''уздржан'', усвојен је Извјештај Канцеларије за ревизију институција БиХ о 
извршеној ревизији Извјештаја о извршењу Буџета институција БиХ за 2007. годину, с 
Извјештајем Комисије и закључцима и препорукама садржаним у Извјештају. 
 
Ад – 17. Извјештај о реализацији Акционог плана за спровођење програма мјера у оквиру 
              Споразума ЦЕФТА, с Анализом спољнотрговинске размјене БиХ за 2008. годину 
 
 Предсједавајући Белкић изнио је уводне напомене. 
 У расправи су учествовали:  Момчило Новаковић, Јерко Иванковић Лијановић, Мехмед 
Суљкановић, Славко Јовичић, Мирко Околић, Бакир Изетбеговић, Селим Бешлагић, Велимир 
Јукић и Адем Хускић. 
 Приликом гласања, Дом је са 27 гласова ''за'' (из Федерације БиХ 19, Републике Српске 
осам) и седам гласова ''уздржан'' усвојио Извјештај о реализацаији Акционог плана за спровођење 
програма мјера у оквиру Споразума ЦЕФТА, а Анализу спољнотрговинске размјене БиХ за 2008. 
годину примио к знању. Уз ове акте Дом је усвојио и Мишљење надлежне Комисије за спољну 
трговину и царине, са  закључком садржаним у Мишљењу, који гласи: 
 Задужује се Савјет министара БиХ да у оквиру својих надлежности, у сарадњи са 
надлежним институцијама БиХ, припреми додатне мјере с циљем побољшања 
конкурентности комплетне бх. привреде. 
 
Ад. – 18. Именовање предсједника, замјеника и чланова Независног одбора и Одбора за 
                жалбе грађана  као независних тијела полицијске структуре БиХ (предлог Ад хок 
                заједничке комисије за спровођење процедуре именовања Независног одбора и 
                Одбора за жалбе грађана) 
               
            У уводним напоменама предсједавајући Белкић подсјетио је да је Ад хок заједничка 
комисија, на захтјев Колегијума, доставила допуну раније достављеног извјештаја, и употпунила 
листе кандидата. 
 Није било расправе. 
 Приликом гласања (гласало се одвојено о листама) Дом је, са 21 гласом ''за'' (из 
Федерације БиХ 16, Републике Српске пет) четири ''против'' и седам гласова ''уздржан'',  усвојио 
листе кандидата како је предложила Ад хок заједничка комисија, и то: 
 
I – листу кандидата за чланове Независног одбора: 

1. Жико Крунић    - предсједник 
2. Бакир Даутбашић   - замјеник предсједника 
3. Мато Јозић    - члан 
4. Виктор Дадић   - члан 
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5. Станко Нуић    - члан 
6. Зијад Кадић  - члан 
7. Војин Бера  - члан 
8. Драган Савић             - члан 
9. Самир Ризво  - члан 

  
II – Листа кандидата за чланове Одбора за жалбе грађана: 

1. Лидија Багарић   - предсједник 
2. Славојка Глуховић - замјеник предсједника 
3. Жељко Травар  - члан 
4. Даница Берић  - члан 
5. Лејла Бабовић  - члан 
6. Рефик Џубур  - члан 
7. Сеад Хаџић  - члан 

 
 
Ад. – 19. Информација о поплавама у Поповом пољу, на ријеци Крупи и подручју 

          Хутовог блата, са предлогом закључака  
   

Мартин Рагуж је, у својству предлагача,  поднио образложење ове информације. 
У расправи су учествовали:  Момчило Новаковић, Драго Калабаић, Мартин Рагуж, 

Милорад Живковић и Велимир Јукић.  
 Милорад Живковић је, у име Клуба СНСД-а, предложио закључак који гласи: 

 Задужује се Министарство спољне трговине и економских односа да, у сарадњи са 
ентитетским ресорним министарствима,  до наредне сједнице Дома достави информацију о 
недавним поплавама у Поповом пољу, на ријеци Крупи и подручју Хутовог блата. 
 
 Овај закључак је усвојен  једногласно – са 34 гласа (из Федерације БиХ 22, Републике 
Српске 12).  
 
Ад. – 20. Давање сагласности за ратификацију: 
 

а) Споразума између Босне и Херцеговине и Швајцарске о реадмисији лица која бораве без  
      дозволе; 
б)   Споразума између Босне и Херцеговине и Швајцарске о олакшицама при издавању виза; 
ц)   Споразума о зајму између Босне и Херцеговине и Европске банке за обнову и развој –  
      „Пројекат Коридор V ц“; 
д) Споразума између Савјета министара БиХ, који представља Министарство финансија и трезора  
     БиХ,  и Владе Републике Аустрије, коју представља савезни министар финансија, о  
     финансијској сарадњи; 
е) Споразума о заштити тајних података између Савјета министара БиХ и Владе Словачке  
     Републике; 
ф) Споразума између Савјета министара БиХ и Владе Црне Горе о сарадњи у области културе; 
г)  Споразума између Савјета министара БиХ и Владе Црне Горе о враћању и прихватању лица  
     чији је улазак или боравак незаконит и Протокола између Министарства безбједности БиХ и  
     Министарства унутрашњих послова и јавне управе Црне Горе о спровођењу Споразума између  
     Савјета министара БиХ и Владе Црне Горе о враћању и прихватању лица чији је улазак или  
     боравак незаконит;  
х) Меморандума о разумијевању између Босне и Херцеговине и Европске заједнице о  
     придруживању Босне и Херцеговине Седмом оквирном програму Европске заједнице за  
     истраживање, технолошки развој и огледне активности; 
и) Оквирне конвенције Свјетске здравствене организације о контроли дувана. 
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             Предсједавајући Белкић подсјетио је да је Комисија за спољне послове дала позитивно 
мишљење о материјалима из ове тачке и предложила Дому давање сагласности за њихову 
ратификацију.  
 Предсједавајући Комисије Славко Матић образложио је укратко мишљења Комисије.  
 У расправи су учествовали Лазар Продановић и Азра Алајбеговиће.  
 Са 33 гласа ''за'' (из Федерације БиХ 21, Републике Српске 12) и једним гласом ''уздржан'', Дом је 
дао сагласност за ратификацију свих аката из ове тачке.  
 
 Овим је реализован дневни ред 46. сједнице.  
  

Сједница је завршена у 17.10 часова. 
 
Саставни дио Записника је транскрипт 46. сједнице Представничког дома. 

 
 
              СЕКРЕТАР                                                       ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ      
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                                 ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
         Бранка Тодоровић                                                                        Бериз Белкић 
          


